

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN**  
**DEWAN RAKYAT MESYUARAT KETIGA, PENGGAL KEEMPAT,**  
**PARLIMEN YANG KE-13**

**PERTANYAAN : BUKAN LISAN**

**DARIPADA : DR. MANSOR BIN ABD RAHMAN (SIK)**

**NO. SOALAN : 35**

**SOALAN : Minta Perdana Menteri menyatakan apakah terdapat langkah-langkah tambahan bagi menangani isu sensitiviti kaum dan agama di dalam Negara ini selain daripada penguatkuasaan undang-undang yang telah sedia ada.**

**JAWAPAN :**

**Yang Di Pertua,**

Walaupun negara kita adalah lebih aman dan damai berbanding dengan kebanyakan negara majmuk yang lain, tetapi perbezaan dari segi kepelbagaian etnik, agama, budaya dan bahasa masih menyebabkan rakyat kita cenderung bergaul dalam kelompok kaum sendiri, kurang atau jarang bergaul dengan kelompok-kelompok kaum lain secara rapat. Ini menjadi punca polarisasi sosial antara kaum atau penganut agama yang kadang-kala mencetuskan perselisihan pandangan dan sentimen

perkauman atau keagamaan yang mungkin menggugat ketenteraman dan kestabilan masyarakat, sekiranya tidak diuruskan dan ditangani dengan cepat dan berkesan.

Oleh itu, sejak kemerdekaan dan sepanjang proses pembinaan negara selama lebih daripada 59 tahun, pucuk pimpinan negara pada amnya memang sangat sedar dan peka akan cabaran-cabaran untuk terus memupuk persefahaman, mengekalkan keharmonian, menguruskan pelbagai jurang antara kaum serta meredakan sebarang sengketa yang timbul.

Antara langkah tambahan diambil Kerajaan bagi menangani isu sensitif kaum dan agama adalah seperti berikut:

- a) Wujudkan kefahaman mendalam terhadap perkara-perkara asas dalam perlembagaan agar dapat membentuk rakyat Malaysia menjadi warganegara yang bertanggungjawab terhadap negara dan masyarakat sekelilingnya. Sekiranya setiap rakyat memahami dan menghayati beberapa peruntukan utama yang terkandung dalam perlembagaan maka kita yakin tidak akan berbangkit isu-isu sensitif seperti isu perkauman, keagamaan dan soal-soal mengenai kebebasan. Setiap rakyat mesti tahu menjaga batas-batas yang ditetapkan oleh perlembagaan bagi menjaga keharmonian dan perpaduan dalam kalangan masyarakat.

- b) Penghayatan kepada lima cita-cita dan lima prinsip Rukun Negara yang berdasarkan agama-agama utama dan asas Perlembagaan Persekutuan. Jika nilai-nilai ini dihayati dan diamalkan sepenuhnya dalam kehidupan seharian masyarakat di negara ini, maka akan menjamin masyarakat hidup bersama dalam suasana harmoni, selamat dan selesa.
- c) Memacu pelaksanaan Gagasan 1Malaysia yang diilhamkan oleh YAB Perdana Menteri adalah bertujuan untuk terus memupuk dan mempertingkatkan lagi muhibah dan perpaduan masyarakat Malaysia yang majmuk ini, dengan menekankan perpaduan dalam kepelbagaian (*unity in diversity*). Semua rakyat perlu menerima dan menghormati kepelbagaian agama dan budaya serta keunikan kaum-kaum yang sedia ada, serta menegakkan keadilan sosial di mana semua rakyat Malaysia akan terbela khasnya golongan-golongan yang memerlukan bantuan.
- d) Mewujudkan persefahaman dan keharmonian di kalangan penganut-penganut agama melalui Jawatankuasa Mempromosikan Persefahaman dan Keharmonian Di Antara Penganut Agama (JKMPKA).
- e) Mengambil berat terhadap isu-isu percanggahan di antara puak-puak pelampau agama dan kaum di peringkat antarabangsa yang kadangkala juga mempengaruhi arus fikiran dan tingkah-laku kelompok-kelompok tertentu dalam negara ini, maka, di Perhimpunan Agung

Pertubuhan Bangsa-Bangsa Bersatu (UN) pada bulan September 2010, YAB Perdana Menteri kita telah mengemukakan cadangan untuk mewujudkan Gerakan Kesederhanaan Sedunia (*Global Movement of the Moderates*) supaya memupuk persefahaman dan keharmonian di samping menolak dan mengeneipkan fahaman pelampau. Cadangan ini telah menerima sambutan yang baik dari ramai pemimpin negara-negara lain.

Adalah jelas bahawa memupuk hubungan baik dan keharmonian di antara kaum dan agama untuk tujuan mengekal dan mengukuhkan kedamaian di antara agama di Malaysia adalah melalui proses pergaulan, perbincangan dan penyertaan dalam aktiviti bersama yang bermakna. Ianya memerlukan semangat keterangkuman (*inclusiveness*), sikap positif dan terbuka, serta kesabaran dan pendekatan membina (*constructive approach*) dari semua pihak, mengikut semangat Gagasan 1Malaysia.

Sekian, terima kasih.